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Ontwikkelperspectief Schapenweide dinsdag 9 juli
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Geacht college,

Onlangs vernamen wij dat het college morgen (dinsdag 9 Juli 2020) een concept
Ontwikkelperspectief (OP) over de Schapenweide krijgt gepresenteerd, dat ambtelijk voorbereid
is in de afgelopen maanden. Wij hebben de laatste maanden – op ons initiatief - enkele
constructieve gesprekken met de projectleider hierover gehad. Met deze brief willen we graag
onze zorgen kenbaar maken over de voorgenomen snelheid van het participatieproces.

Na het raadsbesluit van 11 Juli 2019, over het indicatief programma Schapenweide, hebben
omwonenden en belanghebbenden geen informatie meer gekregen vanuit de gemeente. Pas na
vele herhaaldelijke verzoeken hebben we sinds januari enig contact met de projectleider en
gebiedsmakelaar. Naar wij vernamen moet binnen het tijdsbestek van in totaal 9 weken (!) vanaf
nu de hele verdere participatie en inspraak afgerond zijn. Gezien de beperkingen van de
Coronacrisis kan een goede en zinvolle participatie onzes inziens in dit korte tijdsbestek
nauwelijks gerealiseerd worden, ook al omdat het in een deel van deze periode ook vakantie is.
In ons contact met de projectleider hebben we gesproken over een participatieronde over het
concept OP, waarna de formele terinzagelegging t.b.v. de Structuurplanwijziging zou zijn. Daarbij
is expliciet aangegeven dat het niet netjes zou zijn om de inspraak in de zomer te plannen. Deze
opeenvolging heeft ook onze voorkeur. Nu worden de participatie over het OP en inspraak
Structuurvisie ineengeschoven, wat een zorgvuldige participatie belemmert. Het wettelijk recht
op inspraak is immers iets heel anders dan participatie op het niveau van meedenken.

Formeel gezien komt deze gang van zaken overeen met het proces zoals dat staat beschreven in
het raadsbesluit van 11 Juli 2019. Echter, in datzelfde raadbesluit staat ook: “Ten behoeve van de
inspraakprocedure zal de communicatie met omwonenden en belanghebbenden worden
gestart. Eveneens zullen wij de bewonersgroepen tevoren informeren over uw besluit en de
verdere aanpak.” Er is echter vanuit de gemeente geen communicatie geweest na het
raadsbesluit, noch is er informatie gegeven over het besluit en de verdere aanpak. Het contact
met de gemeente is steeds van ons uit gezocht.

Er zijn nog twee redenen om uiterst zorgvuldig met de participatie en inspraak om te gaan.
In het amendement dat is aangenomen door de raad op 18.07.2019 en in de discussie die
daaraan voorafging is overduidelijk het essentiële belang van een zorgvuldige participatie
bekrachtigd. Punt 5 stelt het niveau meedenken vast. Sinds het aannemen van dit
amendement is er geen participatie geweest, anders dan (hoe zinvol ook) een aantal
informele contacten tussen de projectleider en de Vereniging Schapenweide Groen! Van
meedenken is hier geen sprake geweest. In de voorgestelde planning zijn er nu enkele
weken om het meedenken vorm te geven. Binnen dat tijdsbestek is een zinvolle
meningsvorming over het concept en het voorbereiden en doordenken van eventuele
aanvullingen of alternatieven nauwelijks mogelijk. Meedenken vereist een goede
uitwisseling van ideeën en uitgangspunten, van zorgen en overwegingen, van meningen
en feiten. Het is meer dan het individueel ophalen van kennis bij diverse
belanghebbenden. Voor meedenken is het cruciaal dat verschillende groepen
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belanghebbenden bijeenkomen in plenaire bijeenkomsten. Dat kan geen vorm krijgen
binnen het tijdsbestek van enkele weken vanaf nu.
De discussie die in de gemeente losbarstte rondom de notitie aanwijzen
woningbouwlocaties heeft duidelijk gemaakt hoe belangrijk het is dat omwonenden en
burgers betrokken worden bij de ruimtelijke ordening van hun directe leefomgeving. Ook
de Schapenweide is veelvuldig ter sprake gekomen in die discussie. Er waren verhitte
debatten en veel kritiek op de gemeente die haar burgers niet serieus zou nemen. Een
enorme mobilisatie van betrokkenheid was het gevolg. Nog steeds is er veelvuldig contact
tussen de vertegenwoordigers van verschillende locaties over de manier waarop de
gemeente omgaat met haar woningbouwopgave, ook wij maken deel uit van dit team. Als
deze discussie iets heeft duidelijk gemaakt is dat het belang van een zorgvuldige
participatie. De ontwikkeling van de Schapenweide wordt één van de grootste
planologische projecten van onze gemeente van de afgelopen decennia. Het is essentieel
dat de ruimtelijke randvoorwaarden (het OP) gedragen worden door zowel gemeente als
de burgers. Meedenken moet!

Graag zouden wij deze overwegingen meegeven aan het college bij de behandeling van het
concept OP aanstaande dinsdag. In onze ogen is het voorgestelde tijdpad een veel te hoge
snelheid van het proces, waardoor een zorgvuldige en zinvolle participatie op het niveau van
meedenken niet te realiseren is. We begrijpen dat het proces verder moet, maar concreet
zouden we willen aandringen op:

1. Een kwalitatief goede invulling van het “meedenken” door belanghebbenden en
omwonenden, door middel van delen van kennis en uitwisselen van ideeën. Zoals ook met
de projectleider besproken denken we aan een klankbordgroep, samengesteld uit
verschillende partijen. Alleen op die manier kan er draagvlak onder omwonenden worden
gerealiseerd;

2. Het formele wettelijke inspraakproces (ter-inzagelegging) ten behoeve van de wijziging
Structuurvisie pas na afloop van de zomervakantie te starten.

Vertrouwend op uw begrip en wijsheid.

Met vriendelijke groet,

Namens de Vereniging Schapenweide Groen!
Erik Hitters, Secretaris
www.schapenweidegroen.nl
06-40499084
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